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נציגי חיפה כימיקלים נפגשו עם שרת
המשפטים איילת שקד

מלשכת שקד נמסר: "השרה שמעה את עמדת החברה העדכנית ולא הבטיחה
דבר"

נציגי חיפה כימיקלים נפגשו היום עם שרת המשפטים, איילת שקד, כך נודע ל-
TheMarker. מלשכת שקד נמסר כי "היתה פגישה טובה, השרה שמעה את עמדת

החברה העדכנית ולא הבטיחה דבר".
חיפה כימיקלים נמצאת בעיצומו של מאבק להמשך הפעלת מכל האמוניה, המושבת מזה
כחודש לאחר שבית המשפט אסר על הגעת אוניית אמוניה חדשה למשק. בית המשפט
העליון צפוי להכריע בשבוע הבא בסוגיית עתיד המכל והחלופות ליבוא אמוניה באונייה

גדולה, ומקורבים לחברה ציינו כי גם מפעלי החברה בדרום סגורים מזה כחודש.
בדיון פנים ממשלתי שנערך באחרונה דרש ראש הממשלה, בנימין נתניהו, לאפשר את
המשך הפעלת מכל האמוניה לעוד כשלוש שנים, עד להשלמת הקמת המפעל בדרום.

אנשי משרד המשפטים התבקשו למצוא את המסגרת המשפטית שתאפשר זאת.
חיפה כימיקלים מנסה במיגוון אמצעים להביא לביטול החלטת בית המשפט ולחידוש

הפעלת המכל עד להקמת מפעל ליצור אמוניה בדרום. לחלופין מוכנים בחברה לפעול לפי
כל מתווה אחר שתקבע הממשלה, אף שייקר את הייצור מבחינתה. מקורות משפטיים

ציינו כי למכל כבר אין אישור בנייה ורישיון עסק, מצב שעלול לחשוף את מנהליו להליכים
פליליים אם לא יסגרו אותו סופית.

בחודשים האחרונים נפגשו בכירי החברה עם מנכ''ל משרד ראש הממשלה, אלי גרונר,
בניסיון לקדם פתרון לסוגייה בטווח הקצר, הבינוני והארוך. בעקבות הפגישות פנה גרונר

למשרד האוצר בדרישה שיאשר מענק חריג של 40% להקמת המפעל.
במשרד האוצר ובמשרד הכלכלה ציינו כי המפעל אינו זכאי כלל למענק, כיוון שאינו מייצא,

אלא אמור למכור את תוצרתו לבעלות השליטה בו, שהן יצואניות גדולות.
על רקע זה מתגבשת נוסחת מימון אחרת שטרם אושרה, הכוללת השקעת מדינה בשיעור

של 20% מעלות ההקמה הנאמדת ב-350 מליון דולר, והשקעות נוספות של חיפה
כימיקלים וכיל.
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